
Protokół Nr X/11 
z sesji Rady Miasta Racibórz 

zwołanej na dzień 28 września 2011 r. o godz. 14.00.

Numery podjętych uchwał:

1. X/135/2011 w sprawie zmiany budżetu miasta za 2011 r.
2. X/136/2011 w sprawie zatwierdzenia Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Raciborzu.
3. X/137/2011 w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi oraz
                          dziennymi opiekunami.
4. X/138/2011 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej
                          nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Cygarowej.
5. X/139/2011 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie terenu przyległego do nieruchomości
                          zabudowanej budynkiem wielomieszkaniowym Opawska nr 76-76a.
6. X/140/2011 w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w użyczenie na czas nieoznaczony
                          przez Gimnazjum Nr 5 w Raciborzu części nieruchomości położonej 
                          w Raciborzu przy ul. Opawskiej 81.
7. X/141/2011 w sprawie zmiany Uchwały Nr XL/620/2006 Rady Miasta Racibórz z dnia 
                          29 marca 2006 r. w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości 
                           i porządku na terenie Gminy Racibórz z późn. zm. 
8. X/142/2011 w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVI/735/2010 Rady Miasta Racibórz z dnia 
                          27 października 2010 r. w sprawie ustalenia na terenie Miasta Racibórz
                          górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi 
                          w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz za usługi w zakresie
                          opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych 
                          z późn. zm.
9. X/143/2011 w sprawie zmiany uchwał Rady Miasta Racibórz dotyczących zbywania
                          terenów przyległych do nieruchomości zabudowanych budynkami
                          wielomieszkaniowymi.
10.  X/144/2011 w sprawie udzielanie dotacji na sfinansowania prac konserwatorskich,
                           restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku zabytku wpisanym 
                          do rejestru zabytków.
11.  X/145/2011 w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIII/683/2010 Rady Miasta Racibórz z dnia
                           23 czerwca 2010 r. w sprawie opłaty targowej. 
12.  X/146/2011 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Miastem
                          Racibórz a Powiatem Raciborskim o współdziałaniu w zakresie realizacji pn.
                         „Remont ulicy Fabrycznej wraz ze skrzyżowaniem z ul. Szkolną 
                         w Raciborzu”.
13.  X/147/2011 w sprawie przekazania środków finansowych dla Policji. 
14.  X/148/2011 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Miastem
                          Racibórz a Powiatem Raciborskim o współdziałaniu w zakresie realizacji
                          zadania pn.”Modernizacja drogi powiatowej nr 3500 S – ul. Podmiejska 
                          w Raciborzu” (odcinek od km 0,00+815,43 do km 1,00+265,54 km).
15.  X/149/2011 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.
16.  X/150/2011 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.   
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Uczestnicy sesji z ramienia Urzędu Miasta.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk
− Zastępca Prezydenta Miasta Ludmiła Nowacka
− Sekretarz Miasta Tomasz Kaliciak
− Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak
− Naczelnik Wydziału Inwestycji

i Urbanistyki Mariola Isańska – Matela
− Naczelnik Wydziału Komunalnego Bożena Jedynak – Turakiewicz
− Naczelnik Wydziału Dróg Miejskich Urszula Sobocińska
− Naczelnik Wydziału Edukacji

Kultury i Sportu Marek Kurpis
− Naczelnik Wydziału Gospodarki

Nieruchomościami Elżbieta Sokołowska
− Naczelnik Wydziału Lokalowego Barbara Krzos - Kulasza
− Naczelnik Wydziału Spraw

Obywatelskich Dorota Fleszer
− Radca Prawny Elżbieta Topór / Marta Topór 

Ad. 1.  Otwarcie sesji.

Przewodniczący Rady Miasta Tadeusz Wojnar otworzył sesję Rady Miasta Racibórz, 
stwierdzając, że na 23 radnych na sali jest obecnych 19, Rada jest więc władna do podejmowania 
uchwał. Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.
Następnie przedstawił wnioski o ujęcie w planowanym porządku obrad zał. Nr 2, dodatkowych 
następujących punktów i projektów uchwał:
− wnioski Prezydenta Miasta – zał. Nr 3:

1) Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XL/620/2006 Rady Miasta Racibórz z dnia 29 
marca 2006 r. w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
Gminy Racibórz z późn. zm.

2) Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVI/735/2010 Rady Miasta Racibórz z dnia 27 
października 2010 r. w sprawie ustalenia na terenie Miasta Racibórz górnych stawek opłat 
ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych oraz za usługi w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i 
transportu nieczystości ciekłych  z późn. zm.

3) Uchwała w sprawie zmiany uchwał Rady Miasta Racibórz dotyczących zbywania terenów 
przyległych do nieruchomości zabudowanych budynkami wielomieszkaniowymi.

4) Uchwała w sprawie udzielanie dotacji na sfinansowania prac konserwatorskich, 
restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku zabytku wpisanym do rejestru 
zabytków. 

5) Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIII/683/2010 Rady Miasta Racibórz z dnia 23 
czerwca 2010 r. w sprawie opłaty targowej.

6) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Miastem 
Racibórz a Powiatem Raciborskim o współdziałaniu w zakresie realizacji pn. „Remont ulicy 
Fabrycznej wraz ze skrzyżowaniem z ul. Szkolną w Raciborzu.

7) Uchwała w sprawie przekazania środków finansowych dla Policji.
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8) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Miastem 
Racibórz a Powiatem Raciborskim o współdziałaniu w zakresie realizacji zadania 
pn.”Modernizacja drogi powiatowej nr 3500 S – ul. Podmiejska w Raciborzu” (odcinek od 
km 0,00+815,43 do km 1,00+265,54 km).

− wnioski wynikające z pracy Rady Miasta:
9) Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.
10) Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.   

Poinformował również, że Prezydent Miasta wniósł pisemną autopoprawkę do projektu uchwały w 
sprawie zmiany budżetu miasta na 2011 r., która radni również otrzymali.

Rada przy 20 głosujących radnych, 18 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższe wnioski o uzupełnienie porządku obrad.
Następnie Rada przy 20 głosujących radnych, 16 głosami za, 0 przeciw i 4 wstrzymującymi się 
przyjęła następujący porządek obrad:

1. Otwarcie sesji - dokonane.
2. Przyjęcie protokołu z IX sesji Rady Miasta Racibórz.
3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.
4. Informacje o przebiegu wykonania budżetu miasta za I półrocze 2011 r. oraz o kształtowaniu się 

wieloletniej prognozy finansowej. 
5. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta za 2011 r.
6. Uchwała w sprawie zatwierdzenia Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Raciborzu.
7. Uchwała w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi oraz 

dziennymi opiekunami.
8. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości 

położonej w Raciborzu przy ul. Cygarowej.
9. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie terenu przyległego do nieruchomości 

zabudowanej budynkiem wielomieszkaniowym Opawska nr 76-76a.
10. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w użyczenie na czas nieoznaczony przez 

Gimnazjum Nr 5 w Raciborzu części nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Opawskiej 
81. 

11. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XL/620/2006 Rady Miasta Racibórz z dnia 29 marca 
2006 r. w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 
Racibórz z późn. zm.

12. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVI/735/2010 Rady Miasta Racibórz z dnia 27 
października 2010 r. w sprawie ustalenia na terenie Miasta Racibórz górnych stawek opłat 
ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych oraz za usługi w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu 
nieczystości ciekłych  z późn. zm.

13. Uchwała w sprawie zmiany uchwał Rady Miasta Racibórz dotyczących zbywania terenów 
przyległych do nieruchomości zabudowanych budynkami wielomieszkaniowymi.

14. Uchwała w sprawie udzielanie dotacji na sfinansowania prac konserwatorskich, restauratorskich 
lub robót budowlanych przy zabytku zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

15. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIII/683/2010 Rady Miasta Racibórz z dnia 23 
czerwca 2010 r. w sprawie opłaty targowej.

16. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Miastem Racibórz a 
Powiatem Raciborskim o współdziałaniu w zakresie realizacji pn. „Remont ulicy Fabrycznej 
wraz ze skrzyżowaniem z ul. Szkolną w Raciborzu.

17. Uchwała w sprawie przekazania środków finansowych dla Policji.
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18. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Miastem Racibórz a 
Powiatem Raciborskim o współdziałaniu w zakresie realizacji zadania pn.”Modernizacja drogi 
powiatowej nr 3500 S – ul. Podmiejska w Raciborzu” (odcinek od km 0,00+815,43 do km 
1,00+265,54 km).

19. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.
20. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.   
21. Interpelacje, zapytania i wnioski.
22. Zakończenie sesji.

Ad 2. Przyjęcie protokołu z IX sesji Rady Miasta Racibórz.

Rada przy 20 głosujących radnych, 16 głosami za, 0 przeciw i 4 wstrzymującymi się przyjęła 
Protokół Nr IX/11 z sesji Rady Miasta Racibórz z dnia 24 sierpnia 2011 r.

Ad 3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przedstawił bieżącą realizację uchwał Rady Miasta poprzed-
niej kadencji oraz bieżącą realizację uchwał Rady Miasta i zarządzeń Prezydenta Miasta obec-
nej kadencji. Przedmiotowe informacje stanowią - zał. Nr 4 do protokołu. Następnie przedsta-
wił informacje o najważniejszych wydarzeniach i realizacji zadań między sesjami wraz z infor-
macją o przyznanym Miastu tytule „Samorząd Równych Szans 2011”. – zał. Nr 5 do protokołu.

Ad 4. Informacje o przebiegu wykonania budżetu miasta za I półrocze 2011 r. 
          oraz o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej. 

− Radny Marian Gawliczek przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowe informacje. 

− Radna Krystyna Klimaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowe informacje. 

− Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowe informacje. 

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji zamknął powyższy punkt obrad. Przedmiotowe informacje o przebiegu wykonania 
budżetu miasta za I półrocze 2011 r. oraz o kształtowaniu się wieloletniej prognozy 
finansowej stanowią zał. Nr  6 i 7 do protokołu. 

Ad 5. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta za 2011 r.

− Radny Marian Gawliczek przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

− Radna Krystyna Klimaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała 
projekt przedmiotowej uchwały.

− Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały wraz z jej autopoprawką.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę wraz z jej autopoprawką – zał. Nr 8 i 9.
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Rada przy 19 głosujących radnych, 14 głosami za, 0 przeciw i 5 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę wraz z jej autopoprawką. Uchwała Nr X/135/2011 stanowi zał. Nr 10 do 
protokołu.
 

Ad 6. Uchwała w sprawie zatwierdzenia Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Raciborzu.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 19 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr X/136/2011 stanowi zał. Nr 11 do protokołu.

Ad 7. Uchwała w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi 
          oraz dziennymi opiekunami.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 19 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr X/137/2011 stanowi zał. Nr 12 do protokołu.

Ad 8. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej
          nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Cygarowej.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 19 głosujących radnych, 18 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr X/138/2011 stanowi zał. Nr 13 do protokołu.

Ad 9. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie terenu przyległego do nieruchomości
          zabudowanej budynkiem wielomieszkaniowym Opawska nr 76-76a.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 19 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr X/139/2011 stanowi zał. Nr 14 do protokołu.

Ad 10. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w użyczenie na czas nieoznaczony
            przez Gimnazjum Nr 5 w Raciborzu części nieruchomości położonej w Raciborzu 
            przy ul. Opawskiej 81. 

− Radna Krystyna Klimaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała 
projekt przedmiotowej uchwały.

− Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

− Radny Roman Wałach przekazał, że na komisji prosił o umowy użyczenia dla 3 
zlokalizowanych tam podmiotów, a dotarła do niego tyko jedna. 
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− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że nie ma żadnego problemy aby i pozostałe 
umowy dotarły do radnego, prawdopodobnie są one takie same.  

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, 18 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr X/140/2011 stanowi zał. Nr 15 do protokołu.

Ad 11. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XL/620/2006 Rady Miasta Racibórz z dnia 
            29 marca 2006 r. w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku
            na terenie Gminy Racibórz z późn. zm.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 19 głosujących radnych, 16 głosami za, 0 przeciw i 3 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr X/141/2011 stanowi zał. Nr 16 do protokołu.

Ad 12. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVI/735/2010 Rady Miasta Racibórz z dnia
            27 października 2010 r. w sprawie ustalenia na terenie Miasta Racibórz górnych
            stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie
            odbierania odpadów komunalnych oraz za usługi w zakresie opróżniania zbiorników
            bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych  z późn. zm.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 19 głosujących radnych, 18 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr X/142/2011 stanowi zał. Nr 17 do protokołu.

Ad 13. Uchwała w sprawie zmiany uchwał Rady Miasta Racibórz dotyczących zbywania
            terenów przyległych do nieruchomości zabudowanych budynkami
             wielomieszkaniowymi.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 19 głosujących radnych, 18 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr X/143/2011 stanowi zał. Nr 18 do protokołu.

Ad 14. Uchwała w sprawie udzielanie dotacji na sfinansowania prac konserwatorskich,
             restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku zabytku wpisanym do rejestru
             zabytków. 

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 19 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr X/144/2011 stanowi zał. Nr 19 do protokołu.
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Ad 15. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIII/683/2010 Rady Miasta Racibórz z dnia
            23 czerwca 2010 r. w sprawie opłaty targowej.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, 14 głosami za, 0 przeciw i 6 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr X/145/2011 stanowi zał. Nr 20  do protokołu.

Ad 16. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Miastem
            Racibórz a Powiatem Raciborskim o współdziałaniu w zakresie realizacji pn. „Remont
            ulicy Fabrycznej wraz ze skrzyżowaniem z ul. Szkolną w Raciborzu.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, 18 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr X/146/2011 stanowi zał. Nr 21 do protokołu.

Ad 17. Uchwała w sprawie przekazania środków finansowych dla Policji.

− Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

− Radny Dawid Wacławczyk zapytał czy przy tego typu nagrodach będzie przyjęty regulamin 
oraz jak nagradzanie wyglądać będzie  w praktyce. Dodatkowo zapytał czy to aby dobry czas na 
ustalanie kolejnych nagród.   

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk uznał, że są pewne grupy osób, które należy nagradzać. 
W kontekście pracy Policji uznał, że zamysłem jest zmiana podejścia funkcjonariuszy do 
wykonywania swoich obowiązków. Dodał, że Komendant Wojewódzki Policji stworzył fundusz 
motywacyjny i nagradza funkcjonariuszy za pełnioną służbę. Miasto pragnie dać sygnał, że 
zależy nam na lepszej skuteczności działania Policji. Wyjaśnił, że nie jest to fundusz prezydenta 
i nie on przyznaje te nagrody. Dodał, że to od niego jednak będzie zależało czy te środki zostaną 
uruchomione czy też nie. Następnie odnosząc się do uwag radnych przekazał, że może ustalić z 
komendantem, że wolą Rady  Miasta jest to aby nagrody te otrzymały osoby, które zasłużą się 
walce z osobami dopuszczającymi się dewastacji i niszczenia mienia. Dodał, że informację o 
rozliczeniu tych środków radni otrzymają po rozliczeniu roku budżetowego.      

− Radny Ryszard Frączek zgłosił wniosek o odrzucenie tej uchwały motywując to tym, że 
wcześniejsze pomysły nagradzania funkcjonariuszy zostały ocenione jako złe pomysły. Uznał, 
że zła ocena pracy Policji nie może powodować ich nagradzania. Na koniec uznał, że należy 
przestać rozdawać pieniądze miasta, bo to nie jest rzecz, która w mieście buduje dobry klimat.   

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że nie pierwszy raz wspieramy służby. Straż Pożarną 
miasto wspiera co roku, wspierano również Policję, Straż Graniczną. Uznał, że każdy ma prawo 
do oceny służb ale nie chce na ten temat dzisiaj się wypowiadać. Dodał, że Policja realizuje 
wiele zadań na rzecz naszych mieszkańców dlatego też próba skromnego nagrodzenia tych, 
którzy narażają się dla dobra mieszkańców nie jest żadnym nadużyciem.   

− Radny Ryszard Frączek wycofał swój wniosek o odrzucenie tej uchwały zgłaszając nowy aby te 
środki przeznaczyć na dodatkowe patrole.   

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że 5.000 zł. to niewielka kwota na taki cel. 
− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji w pierwszej 

kolejności poddał pod głosowanie wniosek zgłoszony przez radnego Ryszarda Frączka, a 
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następnie całą uchwałę.
Rada przy 20 głosujących radnych, 6 głosami za, 14 przeciw i 0 wstrzymujących się odrzuciła 
powyższy wniosek.
Następnie Rada przy 20 głosujących radnych, 14 głosami za, 5 przeciw i 1 wstrzymującym się 
przyjęła powyższą uchwałę. Uchwała Nr X/147/2011 stanowi zał. Nr 22  do protokołu.

Ad 18. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Miastem
            Racibórz a Powiatem Raciborskim o współdziałaniu w zakresie realizacji zadania
            pn.”Modernizacja drogi powiatowej nr 3500 S – ul. Podmiejska w Raciborzu”
            (odcinek od km 0,00+815,43 do km 1,00+265,54 km).

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że w uzasadnieniu uchwały dokonano poprawki, 
zmniejszając kwotę zobowiązania miasta z 1.500.000 zł na 1.000.000 zł.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji poddał pod 
głosowanie przedmiotową uchwałę z uwzględnieniem dokonanej autopoprawki.

Rada przy 18 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr X/148/2011 stanowi zał. Nr 23 do protokołu.   

Ad 19. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, 19 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr X/149/2011 stanowi zał. Nr 24  do protokołu.

Ad 20. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.   

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że jest przekonany, że skarga jest niezasadna w 
całości i w związku z tym prosił aby w jego imieniu mogła wypowiedzieć się Naczelnik 
Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Elżbieta Sokołowska.

− Nacz. WGN Elżbieta Sokołowska przekazała, że w zasadzie ta sprawa dotyczy interpretacji 
przepisów prawa.  Wskazała, że zgodnie z art. 209a ust 1 i 3  roszczenie przysługuje 
właścicielom jak również i gminie, natomiast  ust. 4 tegoż art. 209a ogranicza jedynie 
roszczenie właścicieli w stosunku do gminy, a nie roszczenie gminy w stosunku do właścicieli. 
Podkreśliła również, że sprawa dotyczy zdarzeń przyszłych, gdyż Gmina Racibórz nie wystąpiła 
z roszczeniem lecz z ofertą, którą wobec braku akceptacji adresatów ostatecznie wycofała.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że skarga powinna zostać uznana za bezzasadną, 
głównie z tej przyczyn, że jest bezprzedmiotowa.

− Radny Marian Gawliczek przekazał, że już w trakcie analizy skargi na Komisji Rewizyjnej miał 
wątpliwości dlatego też zwrócił się przedstawienie stanowiska wydziału i obsługi prawnej. 
Dodał, że to stanowisko go przekonało, niemniej było trochę spóźnione, bo Komisja Rewizyjna 
zdecydowała wcześniej i nie zmieniła już zdania.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że radni nie są związani stanowiskiem żadnej 
komisji, a teraz gdy mają wystarczającą  wiedzę mogą odrzucić przedmiotowy projekt uchwały. 

− Radny Roman Wałach zapytał czy należy to rozumieć w ten sposób, że sprawa wraca do 
Komisji Rewizyjnej. 

− Przew. RM Tadeusz Wojnar przekazał, że póki co to jest projekt uchwały, który należy 
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przegłosować. 
− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że skarga tych państwa jest przedwczesna. 
− Radny Robert Myśliwy uznał, że Rada powinna zająć stanowisko. Uznał, że rozwiązaniem 

sytuacji byłby wniosek radnych o to aby uznać przedmiotową skargę za bezzasadną w całości z 
konsekwencją zmiany uzasadnienia. 

− Przew. RM Tadeusz Wojnar uznał, że jest projekt uchwały, który należy przegłosować, chyba, 
że są jeszcze jakieś konkretne wnioski.

− Radca Prawny Elżbieta Topór uznała, że przyjmując argumentację Prezydenta Miasta i 
Naczelnik WGN uchwała ta powinna zawierać stwierdzenie, że cała skarga jest bezzasadna.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar uznał, że szanując pracę Komisji Rewizyjnej zgodnie z procedurą 
należałoby przedmiotową uchwałę wrócić do komisji. 

− Radny Marian Gawliczek uznał, ze nie ma potrzeby aby rozstrzygnięcie sprawy odkładać na 
kolejny miesiąc dlatego też zgłosił wniosek aby całą skargę uznać za bezzasadną zmieniając 
tym samym odpowiednio treść § 1 i treść uzasadnienia.   

− Przew. RM Tadeusz Wojnar poddał pod głosowanie w pierwszej kolejności powyższy wniosek 
radnego Mariana Gawliczka a następnie cała przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, 17 głosami za, 0 przeciw i 3 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższy wniosek radnego Mariana Gawliczka.
Następnie Rada przy 20 głosujących radnych, 17 głosami za, 0 przeciw i 3 wstrzymującymi się 
przyjęła uchwałę poprawioną zgodnie z przyjętym  wnioskiem. 
Uchwała Nr X/150/2011 stanowi zał. Nr 25  do protokołu.

Ad 21. Interpelacje, zapytania i wnioski.

− Radny Robert Myśliwy zgłosił fakt założenia w dniu 21 września 2011 r. Klubu Radnych RSS 
Nasze Miasto, Oblicza, Prawo i Sprawiedliwość, w skład którego weszli radni: Robert Myśliwy 
(NaM), Michał Fita (NaM), Dawid Wacławczyk (NaM), Piotr Dominiak (NaM), Roman Wałach 
(Oblicza), Ryszard Frączek (Oblicza), Tomasz Kusy (PiS).   

− Radny Dawid Wacławczyk przedstawił następujące zapytania i interpelacje:
1) w sprawie zamontowania barierki na przejściu przy moście zamkowym,
2) w sprawie odnowienia placu zabaw w P-15 przy ul. Kowalskiej,
3) w sprawie zakłócania porządku przez chuliganów na boisku przy ul. Pracy,
4) w sprawie uruchomienia w mieście dwóch miejsc z kranami wody pitnej,
5) w sprawie nieestetycznego napisu umieszczonego na DK Strzecha.

− Radny Piotr Dominiak przedstawił następujące zapytania i interpelacje:
1) w sprawie sposobu załatwienia pisma mieszkańców informujących o zakłócaniu spokoju na 

ul. Polnej w związku z działalnością lokalu gastronomicznego,
2) w sprawie braku odpowiedzi na raport rowerzystów o stanie dróg rowerowych i realizacji 

przez miasto zaledwie 3 poprawek z ponad dwudziestu zgłoszonych uwag,
3) w sprawie pozostawienia betonowych nieestetycznych barier na zamkniętym wyjeździe z ul. 

Londzina w kierunku na Opole i Głubczyce,
4) w sprawie Pl. Długosza zapytał czy jest pomysł na zagospodarowanie tego placu. Ze swojej 

strony zaproponował stworzenie dla tego miejsca kilkuletniego programu rewitalizacji, co 
zostałoby poprzedzone konsultacjami społecznymi,

5) w sprawie utworzenia w mieście parku dla seniorów. 
− Radny Michał Fita przedstawił następujące zapytania i interpelacje:

1) w sprawie zapisów umowy zawartej przez Miasto Racibórz z RTP UNIA – zał. Nr 26,
2) w sprawie wykonanego remontu RCK – zał. Nr 27,
3) w sprawie zmiany zasad pobierania opłat za pobyt dziecka w przedszkolu – zał. Nr 28. 
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− Radny Franciszek Mandrysz  przedstawił interpelację w sprawie ruchu drogowego na 
ul.Olimpijczyka w Markowicach i zamontowania dwóch progów zwalniających na tej ulicy 
– zał. Nr 29.

− Radny Andrzej Lepczyński przedstawił następujące zapytania i interpelacje:
1) w sprawie wyników z wizji lokalnej terenu przy SP 18, gdzie miałaby powstać zatoczka dla 

zatrzymujących się samochodów,
2) w sprawie utworzenia w mieście siłowni na świeżym powietrzu, np. w Parku im. Miasta 

Roth.
− Radna Krystyna Klimaszewska przedstawiła interpelację w sprawie odpłatności za pobyt 

dziecka w przedszkolu – zał. Nr 30.
− Radny Roman Wałach przedstawił następujące zapytania i interpelacje:

1) w sprawie realizacji wcześniejszej interpelacji dotyczącej udostępnienia wyników badań 
ruchu na drodze DK 45 zapytał co przeszkadza w tym aby te dane udostępnić wcześniej. 
Poprosił również o udostępnienie wyników poprzednich badań w tym zakresie,

2) w sprawie  organizacji dojazdu dla uczniów szkół podstawowych i gimnazjalnych 
– zał. Nr 31, 

3) w sprawie dostarczenia wykazu inwestycji miejskich, których gwarancje zakończyły się w 
2011 r. bądź zakończą się w 2012 r.– zał. Nr 32  ,  

4) w sprawie odpłatności za pobyt dziecka w przedszkolu zwrócił uwagę, że szereg 
wątpliwości w tym zakresie wyartykułował już na poprzedniej sesji, m.in. o braku zapisów 
prorodzinnych w naszej uchwale. Poprosił o dostarczenie mu informacji na temat ilości 
rodziców, którzy zadeklarowali pobyt dziecka na 5 bezpłatnych godzin, ilu na kolejne płatne 
godziny. Zapytał również o wpływ tego na budżet miasta. Dalej, ilu rodziców ma drugie lub 
trzecie dziecko w przedszkolu lub mogłoby mieć, jaki wpływ ma obecna uchwała na zajęcia 
dodatkowe oraz w jakich przedszkolach i w jakim zakresie te zajęcia są realizowane. 
W zakresie niezbędnych zmian w uchwale wymienił sprawę rozliczenia godzin obecności. 
Zaproponował wprowadzenie listy obecności z założeniem godzinnej tolerancji. Sugerował 
również zmianę zapisów o karze umownej,

5) w sprawie bezpieczeństwa dzieci na przejściu dla pieszych w Studziennej radny proponował 
umieszczenie przed przejściem pasów zwalniających lub zatrudnienie osoby do 
przeprowadzania dzieci na drugą stronę ulicy.    

− Radny Dariusz Ronin przedstawił interpelację w sprawie częściowego zasłonięcia baneru 
reklamującego występ kabaretu Hrabi w RCK – zał. Nr 33.

− Radny Ryszard Frączek przedstawił następujące zapytania i interpelacje:
1) w sprawie wcześniejszej interpelacji dotyczącej drogi w Markowicach z kierunku Raszczyc 

poprosił o pisemne przedstawienie wyników przeprowadzonych weryfikacji zrealizowanej w 
tym miejscu stacji paliw i związanej z tym zmianą organizacji ruchu wraz z poprawą 
sposobu wyjazdu na drogę wojewódzką,  

2) w sprawie przedstawienia na piśmie stanowiska na temat wysokiego poziomu wód 
gruntowych w dzielnicy Studzienna,

3) w sprawie niezbędnego remontu chodnika na skwerze Ks. Pieczki przy ul. Nowej i Pl. 
Długosza,

4) w sprawie zakazów wstępu do rezerwatu Łężczok,
5) w sprawie przeprowadzenia rewitalizacji starówki,  m.in. kamienic w Rynku i na ul. Długiej,
6) w sprawie  rozważenia propozycji uruchomienia wieży widokowej mieszczącej się w 

kościele p.w. NSPJ,
7) w sprawie potrzeby naprawy uliczek wokół Pl. Długosza,
8) w sprawie karty Rodzina + poprosił o informację na temat ustalonych zasad funkcjonowania 

programu,
9) w sprawie podjęcia decyzji w zakresie górnego budynku SP 5 w Studziennej,
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10)  w sprawie poziomu prowadzenia komisji Rady i wysłuchiwania radnych opozycji jak 
również w sprawie nagrań z posiedzeń komisji.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar przekazał, że atmosfera na komisjach zależy od samych radnych i 
wzajemnych relacji. Dodał, ze nikt nie zabrania formułowania własnych stanowisk i wniosków 
zarówno na komisjach jak i na sesji. Uznał, że nie można jednak kwestionować zasad 
obowiązujących zarówno w parlamencie jak i samorządzie gdzie demokracja zawsze wiąże się z 
koalicją i opozycją, a rozstrzygnięcia następują w formie głosowania.

− Radny Paweł Rycka w sprawie kolejnego etapu remontu ul. Sudeckiej zapytał czy na 
sfrezowanym asfalcie się skończy, czy też zadanie zostanie zrealizowane do końca w tym roku. 
Następnie odnosząc się do interpelacji w sprawie opłat za przedszkola przekazał, że w jego 
przypadku przyjęcie nowych uregulowań spowodowało obniżenie opłat, więc nie zgadza się, z 
prezentowaną tylko tezą, że wszyscy teraz ponoszą większe opłaty.  

− Radny Witold Ostrowicz przedstawił następujące zapytania i interpelacje:
1) w sprawie zwiększenia wsparcia dla sekcji podnoszenia ciężarów na wymianę sprzętów 

sportowych,
2) w sprawie propozycji stworzenia w mieście strefy kibica na czas Euro 2012 w skali micro.

− Radny Stanisław Borowik przedstawił następujące zapytania i interpelacje:
1) w sprawie strefy czasowego parkowania zwrócił uwagę na brak informacji na karcie oraz na 

tablicy o tym, że bezpłatny postój dotyczy 1 godziny. W związku z tym uznał, że nie można 
w tym wypadku nikogo ukarać,

2) w sprawie braku oświetlenia na jednym słupie na ul. Markowickiej,
3) w sprawie poprawy stanu chodników w dzielnicy Obora,
4) w sprawie umieszczenia tablicy kierującej do kościółka - kaplicy w Oborze,
5) w sprawie poprawy stanu elewacji budynków (bank i kamienica) przy skwerze na Pl. 

Jagiełły.  
− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przedstawił odpowiedzi na następujące zapytania i 

interpelacje radnych:
− Odnośnie interpelacji radnego Dawida Wacławczyka:

1) w sprawie zamontowania barierki na przejściu przy moście zamkowym przekazał, że w 
tej sprawie zwróci się do zarządcy drogi, 

2) w sprawie odnowienia placu zabaw w P-15 przy ul. Kowalskiej przekazał, że place 
zabaw są sukcesywnie wymieniane. Dodał, że koszt takiego placu to ok. 200.000 zł więc 
każda taka realizacja jest uzależniona od możliwości budżetowych miasta, 

3) w sprawie zakłócania porządku przez chuliganów na boisku przy ul. Pracy przekazał, że 
jest to teren SM „Nowoczesna” i miasto tym terenem nie administruje, 

4) w sprawie uruchomienia w mieście dwóch miejsc z kranami wody pitnej przekazał, że 
jest to dobry pomysł i zastanowi się z prezesem spółki gdzie takie krany mogłyby 
powstać, z zastrzeżeniem, że będzie musiało to wiązać się nieodłącznie z jakimś 
miejscem turystycznym, a nie służyć zwykłemu czerpaniu wody,

5) w sprawie nieestetycznego napisu umieszczonego na DK Strzecha przekazał, że jest 
zaskoczony tą interpelacją gdyż autor tego napisu jest znanym i cenionym plastykiem na 
naszym rynku. Dodał, że w tym przypadku warunki narzucił Wojewódzki Konserwator 
Zabytków w Katowicach i konsultacje trwały kilka miesięcy. Uznał, że każdy ma prawo 
do swojej oceny, nie mniej przed krytykowaniem czegoś  warto się zastanowić.   

− Odnośnie interpelacji radnego Piotra Dominiaka:
1) w sprawie sposobu załatwienia pisma mieszkańców informujących o zakłócaniu spokoju 

na ul. Polnej w związku z działalnością lokalu gastronomicznego przekazał, że urząd na 
pewno udzielił odpowiedzi osobie, która firmowała grupę mieszkańców. Dodał, że urząd 
nie może wstrzymać wydania koncesji, jak prosili mieszkańcy, może jedynie uruchomić 
postępowanie w celu odebrania koncesji, gdy spełnione są ku temu określone przesłanki. 
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Niezbędna w tym zakresie jest jeszcze opinia Straży Miejskiej i Policji. Dodał , że 
miasto przechodziło już takie procedury ale tylko w 1 przypadku okazało się to 
skuteczne,    

2) w sprawie raportu rowerzystów przekazał, że został on potraktowany bardzo poważnie. 
Dodał, że przygotuje więc krótka odpowiedź na piśmie. Wskazał również, że część 
uwag dotyczy jeszcze realizowanych ścieżek, które nie zostały odebrane.    

3) w sprawie blokady wyjazdu z ul. Londzina w kierunku na Opole i Głubczyce przekazał, 
że ZDW traktuje to jako rozwiązanie tymczasowe. Zgodzono się aby na stałe zamknąć 
jedynie miejsce zawracania pojazdów przy stacji paliw. Dodał, że będzie dalej 
monitował o to aby także i ten wyjazd został zablokowany na stałe.  

4) w sprawie Pl. Długosza przekazał, że w tym roku będzie podjęta jeszcze jedna próba 
zbycia tego placu. W zakresie pomysłu na zagospodarowanie tego placu przekazał, że 
każdy pomysł będzie wiązał się z wielkimi kosztami, szacowano nawet, że z kwota 15 
mln zł., dlatego też miasto skłania się do zagospodarowania tego placu poprzez galerię 
handlową,  bez większego udziału środków finansowych miasta. Wskazał, że projekt 
dotyczący jedynie skweru Ks. Pieczki łącznie z zamknięciem fragmentu ul. 
Mickiewicza wyszacowano na 6 mln zł., a zagospodarowania pozostałej części placu to 
zapewne 10 mln zł. Dodał, że w sytuacji kryzysu sprzedaż tego terenu jest trudna, a za 
wszelką cenę miasto tego robić nie chcę. Uznał, że strefa publiczna jest ciekawa i 
byłaby przedłużeniem tego co planuje się na skwerze Ks. Pieczki,   

5) w sprawie utworzenia w mieście parku dla seniorów przekazał, że formalnie to 
wszystkie parki są dla seniorów i pozostaje jedynie kwestia urządzenia ich we właściwy 
sposób, być może pojawią się więc stoliki z szachownicami, czy siłownia o której 
wspominał radny Andrzej Lepczyński, a która okazuje się nie jest drogim 
przedsięwzięciem. Dodał, że na realizację czekają również toalety w parkach, łatwiej 
będzie to zrobić w Parku Zamkowym, gdzie jest już lokalizacja, o Parku im. Miasta 
Roth też już się myśli.  

− Odnośnie interpelacji radnego Michała Fity:
1) w sprawie zapisów umowy zawartej przez Miasto Racibórz z RTP UNIA przekazał, że 

przejrzy wspomnianą umowę i odpowie na piśmie.  Dodał, że zamiarem miasta była 
przede wszystkim skuteczna pomoc klubowi.   

2) w sprawie wykonanego remontu RCK przekazał, że odpowiedź zostanie przygotowana 
na piśmie. Dodał, że zapewne wszystko zostało wykonane zgodnie z dokumentacją. 

3) w sprawie zmiany zasad pobierania opłat za pobyt dziecka w przedszkolu przekazał, że 
postara się łącznie odpowiedzieć wszystkim radnym, którzy dzisiaj wnieśli w tej 
sprawie interpelacje. Wyjaśnił, że w Polsce nie ma gminy, która na przedszkolach może 
zarobić. Miasto Racibórz na przedszkola średniorocznie wydaje ok. 14 mln zł., a 
przychodów było w granicach 2 mln zł., ten rok jednak w tym zakresie będzie gorszy. 
Do tej pory rodzic pokrywali 14% kosztów pobytu dziecka w przedszkolu, resztę 
pokrywała gmina. Z szacunków wynika, że gmina teraz będzie pobierała ok. 500-600 
tyś zł mniej, tym samym poziom utrzymania przedszkoli przez rodziców spadnie 
poniżej 10%. Uznał, że gdyby państwo zapłaciło gminom za podstawę programową to 
zapewne miasto nie pobierałoby od rodziców żadnej opłaty. Wskazał również, że system 
pobierania opłat nie jest sprawiedliwy gdyż nie uwzględnia dochodów rodzin. Uznał, że 
oczywiście w polityce gminy można by zapisać, że opłat za przedszkola gmina nie 
będzie pobierać, należy jednak wtedy być świadomym, że z budżetu będzie należało 
wyłączyć inne zadania na kwotę ok. 1,5 mln zł. Dodał, że zmiany, które proponowała 
radna Krystyna Klimaszewska są zasadne i gmina już teraz będzie zwracać za 
nieobecność z tytułu choroby czy innych przyczyn losowych. Osoby niepełnosprawne 
zostaną zwolnione z opłat, a opłaty za drugie i trzecie dziecko zostaną obniżone. Z 
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drugiej strony uznał, że należy powalczyć aby państwo zapłaciło za podstawę 
programową. W kwestii danych z przedszkoli przekazał, że ponad 25% rodziców 
zapisało dzieci tylko na 5 godzin, 23 % na 7 godzin, 22 % na 8 godzin, 14 % na 9 
godzin, 4% na 10 godzin, 7 dzieci zapisano na 11 godzin a 1 dziecko nawet na 12 
godzin. Dodał, że dostępna statystyka zostanie przekazana radnemu Romanowi 
Wałachowi. Uznał, że zmiany w opłatach zostaną przygotowane tak aby weszły w życie 
od początku nowego roku.                

− Odnośnie interpelacji radnego Franciszka Mandrysza w sprawie ruchu drogowego na ul. 
Olimpijczyka w Markowicach przekazał, że rzeczywiście jest tam problem. Uznał, że w 
przypadku uzyskania deklaracji mieszkańców co do terenów pod chodnik, miasto jest w 
stanie przygotować dokumentację. Niezbędne jest też ustalenie warunków przejęcia tych 
terenów przez miasto.    

− Odnośnie interpelacji radnego Andrzeja Lepczyńskiego:
1) w sprawie zatoczki przy SP 18 przekazał, że na dniach zostanie zlecona koncepcja 

wykonania miejsca postojowego w dwóch lub trzech wariantach, po czy dokona się 
wyboru miejsca, przy czym realizacja może odbyć się najwcześniej w przyszłym roku,

2) w sprawie utworzenia w mieście siłowni na świeżym powietrzu przekazał, że  to 
ciekawy pomysł i w miarę możliwości można go wykorzystać.

− Odnośnie interpelacji radnej Krystyny Klimaszewska w sprawie odpłatności za pobyt 
dziecka w przedszkolu przekazał, że wcześniej już na tą interpelację odpowiedział. 

− Odnośnie interpelacji radnego Romana Wałacha:
1) w sprawie realizacji wcześniejszej interpelacji dotyczącej udostępnienia wyników 

badań ruchu na drodze DK 45 przekazał, że z uwagi na to, że dane te nie zostały jeszcze 
przeanalizowane do końca i miasto nie zgłosiło do nich jeszcze uwag nie chce ich 
jeszcze udostępniać. W zakresie poprzednich danych przekazał, że nic nie stoi na 
przeszkodzie aby przekazać je  radnemu.

2) w sprawie odpłatności za pobyt dziecka w przedszkolu przekazał, że już udzielił 
odpowiedzi,

3) w sprawie bezpieczeństwa dzieci na przejściu dla pieszych w Studziennej przekazał, że 
nie ma wpływu na decyzje zarządcy drogi, ciszy go fakt wykonanych robót na drodze 
DK 45, choć oczywiście cieszył by się bardziej gdyby był to remont generalny. Dodał, 
że dyrekcja szkoły podjęła działania w celu poprawy bezpieczeństwa dzieci w drodze 
do szkoły, szczególnie gdy chodzi o przejście przez jezdnię. Dodał,  że gdy remont 
chodnika zostanie zakończony to nie będzie też problemu. Uznał, że miasto w tym 
zakresie liczy również na pomoc samych rodziców. 
- Z-ca Prezydenta Miasta Ludmiła Nowacka przekazała, że osoba przeprowadzająca 

dzieci przez jezdnię musi mieć kwalifikacje do tego, uzyskuje się je na kursie w 
Katowicach.        

− Odnośnie interpelacji radnego Dariusza Ronina w sprawie częściowego zasłonięcia baneru 
reklamującego występ kabaretu Hrabi w RCK przekazał, że zostanie w tej sprawie podjęta 
interwencja.

− Odnośnie interpelacji radnego Ryszarda Frączka:
1) w sprawie wcześniejszej interpelacji dotyczącej drogi w Markowicach z kierunku 

Raszczyc przekazał, że zwłoka w udzieleniu odpowiedzi wiąże się z tym, że nie jest to 
droga miasta. Dodał, że w tym względzie odpowiedź zostanie przygotowana na piśmie. 

2) w sprawie stanowiska na temat wysokiego poziomu wód gruntowych w dzielnicy 
Studzienna przekazał, że problem jest duży i dotyczy głównie mieszkańców dz. Nowe 
Zagrody. Polega głównie na tym, że poziomy wód się wyrównały i przepompowanie 
nic nie da. Dodał, że sprawy są wyjaśniane i zlecane są  kolejne opracowania, 
planowane jest też spotkanie z mieszkańcami. Uznał, że w kwestii szczegółów radny 
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może umówić się na spotkanie z Z-cą Prezydenta Miasta Wojciechem Krzyżekiem,  
3) w sprawie niezbędnego remontu chodnika na skwerze Ks. Pieczki przy ul. Nowej i Pl. 

Długosza przekazał, że dopóki chce się zbyć ten plac to  miasto nie chce w ten teren 
inwestować, zrobiono jedynie chodnik po drugiej stronie ulicy. Dodał, że w przypadku 
decyzji, że miasto będzie realizowało przebudowę Pl. Długosza to na pewno zostaną w 
to włączone również chodniki.  

4) w sprawie zakazów wstępu do rezerwatu Łężczok przekazał, że rezerwatem zarządza 
Nadleśnictwo Rudy Raciborskie, obecnie trwają tam prace naprawcze, z tego też 
względu są te znaki zakazu. Uznał, że należy w tym względzie okazać trochę 
cierpliwości. 

5) w sprawie przeprowadzenia rewitalizacji starówki,  m.in. remontu kamienic w Rynku i 
na ul. Długiej przekazał, że obecne przepisy zobowiązują do tego właścicieli lokali, w 
tym przypadku są to budynki wspólnot mieszkaniowych, gdzie miasto ma tylko swoje 
udziały. Dodał, że wszędzie tam gdzie padają propozycje remontów elewacji i dachów 
gmina wyraża na to zgodę, wspólnoty zaciągają kredyty i remontują z czego połowa 
obciążeń spada na gminę, bo takie jest zaangażowanie gminy w tych kamienicach. 
Uznał, że wiele kamienic już wykonano ale decyzje w tym względzie podejmują 
wspólnoty. Dodał, że obecna rewitalizacja może odbywać się tylko na zasadzie 
partycypacji w kosztach.    

6) w sprawie  rozważenia propozycji uruchomienia wieży widokowej mieszczącej się w 
kościele p.w. NSPJ przekazał, że spróbuje porozumieć się z proboszczem tej parafii w 
celu rozeznania tematu.

7) w sprawie potrzeby naprawy uliczek wokół Pl. Długosza przekazał, że udzielił już w 
tym względzie odpowiedzi. Dodał, ze miasto posiada projekt na przebudowę skweru 
Ks. Pieczki ale jest on bardzo kosztowny więc póki co trudno liczyć aby w całości 
został on zrealizowany. 

8) w sprawie karty Rodzina + przekazał, że najlepiej będzie gdy radny skontaktuje się w 
tej sprawie z Naczelnik Wydziału Społecznego z Panią  Iwoną Trzeciakowską. Dodał, 
że sam system zapewne będzie się tworzył przez jakiś czas,

9) w sprawie decyzji w zakresie górnego budynku SP 5 w Studziennej przekazał, że w tym 
względzie ma jasne stanowisko, że gminy nie stać na utrzymanie tego budynku, nawet 
na przygotowania tam mieszkań.  Dodał, że w najbliższym więc czasie nie należy się 
spodziewać zaangażowania gminy w ten budynek. Przekazał, że budynek może zostać 
użyczony stowarzyszeniu na warunkach wcześniej już im wskazanych.  

− Odnośnie interpelacji radnego Pawła Rycki w sprawie kolejnego etapu remontu ul. 
Sudeckiej przekazał, że źle się stało bo wygrała firma, z którą już wcześniej miasto miało 
problemy na ul. Katowickiej. Dodał, że firma ta grała na zwłokę i weszła na ulicę w 
ostatnim dniu, sfrezowała kawałek i zeszła z placu budowy. Później firma ta szukała 
podwykonawcy, jednakże na oferowanych warunkach takiego nie znalazła. Praktycznie więc 
firma zeszła z budowy, a gmina złożyła oświadczenie.  W wyniku tego został ogłoszony 
kolejny przetarg, a po jego rozstrzygnięciu roboty będą prowadzone jak długo na to pozwoli 
pogoda.

− Odnośnie interpelacji radnego Witolda Ostrowicza:
1) w sprawie zwiększenia wsparcia dla sekcji podnoszenia ciężarów na wymianę sprzętów 

sportowych przekazał, że potrzebne jest spotkanie z trenerem. Dodał, że nie jest to 
sport masowy, niemniej są osiągnięcia i tylko formuła gali sportu nie pozwoliła te 
osiągnięcia docenić, 

2) w sprawie propozycji stworzenia w mieście strefy kibica na czas Euro 2012 przekazał, 
że miasto otrzymuje już oferty od firm, które chciałyby takie strefy kibica urządzić 
oczywiście nie za darmo. Dodał, że zastanowi się czy wspólnie z przedsiębiorcami z 
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Rynku, czy też sami takiej strefy tam nie urządzić. 
− Odnośnie interpelacji radnego Stanisława Borowika:

1) w sprawie strefy czasowego parkowania przekazał, że sprawdzi czy rzeczywiście nie 
ma informacji o opłatach na tablicy,

2) w sprawie braku oświetlenia na słupie na ul. Markowickiej przekazał, że zostanie to 
sprawdzone,

3) w sprawie poprawy stanu chodników w dzielnicy Obora przekazał, że być może 
jeszcze w tym roku uda się jeden najgorszy chodnik przełożyć,

4) w sprawie umieszczenia tablicy kierującej do kościółka - kaplicy w Oborze przekazał, 
że zapisuje to celem realizacji,

5) w sprawie poprawy stanu elewacji budynków (bank i kamienica) przy skwerze na Pl. 
Jagiełły przekazał, że spróbuje podjąć rozmowę z dyrektorką banku, nie mniej wskazał, 
że są tam również pomieszczenia urzędu skarbowego. 

Ad 22. Zakończenie sesji.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamknął sesję Rady Miasta 
Racibórz, godz. 1810.

Protokołował:
Leszek Jureczko

Przewodniczący Rady

    Tadeusz Wojnar
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